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Teema: Hiljutistest ELi audititest ilmneb, et Uruguayst ja Argentinast imporditakse ELi 
ebausaldusväärsete tõendavate dokumentide ja teadmata ravimitarvitamistaustaga 
hobuste liha.

Komisjon avaldas 20. ja 23. oktoobril 2023 Argentinas ja Uruguays tehtud auditid ELi eksportimiseks 
ettenähtud hobuseliha tootmise kohta. Mõlema kontrolli käigus tuvastasid audiitorid, et ELi 
veterinaarmeditsiini ja päritolunõudeid on oluliselt rikutud. Audiitorid jõudsid järeldusele, et ELi 
toiduohutusnõuetega seotud tagatised ei ole piisavalt usaldusväärsed ja mõnel juhul valed. Audiitorite 
sõnul ei ole 2018. aasta auditi järgselt võetud meetmed olnud nende probleemide lahendamisel 
mõjusad.

Argentinas ja Uruguays on tavaline manustada hobustele elu jooksul ravimeid, näiteks 
fenüülbutasooni. Uruguays võib manustada ka süstitavat testosterooni. ELis oleks sellisel juhul 
lõplikult välistatud selliste loomade inimtoiduks tapmine. Kas komisjon saab tuvastatud pidevaid 
jälgitavusprobleeme arvesse võttes tagada, et Uruguayst ja Argentinast imporditud hobuseliha ei 
sisalda keelatud ravimite jääke?

Hobuseliha import Brasiiliast ELi on alates 2017. aastast peatatud. Audiitorid väljendasid muret 
hobuste salakaubaveo pärast Brasiiliast Uruguaysse. Kas komisjon nõustub, et arvestades tuvastatud 
jälgitavusprobleeme on oht, et Brasiilia hobuseliha jõuab ELi, kui Brasiilia hobuseid veetakse 
ebaseaduslikult Uruguaysse? Miks ei ole komisjon seda arvesse võttes peatanud hobuseliha importi 
Uruguayst ja Argentinast, kui toiduohutust ei ole võimalik tagada?

ELi hiljutiste ametlike etteteatatud auditite käigus oli kontrollitud Uruguay ettevõtetes vaid vähe 
hobuseid. Varasemate, 2020. ja 2018. aasta auditite käigus täheldasid ELi audiitorid nii Uruguay kui 
ka Argentina puhul, et tapamajade karjamaad olid kas tühjad või oli seal tavapärasest vähem 
hobuseid ning need loomad olid heas seisukorras.

Valitsusväliste organisatsioonide AWF ja TSB1 vaatlused enne ELi auditit Uruguays, selle ajal ja 
pärast seda kinnitavad siiski, et endiselt esineb tõsiseid loomade heaoluga seotud probleeme, nagu 
puudused seoses ulualuse ja olemasoleva söödaga, ravita jäetud kriitilises seisus ja vigastatud 
hobused ning hobuste väärkohtlemine.

Kas komisjon nõustub, et ELi etteteatatud auditite ning TSB ja AWFi etteteatamata vaatluste erinevus 
viitab sellele, et Uruguay ettevõtjad on püüdnud ELi auditeid manipuleerida? Kas komisjon nõustub, 
et TSB ja AWFi dokumenteeritud tõsised loomade heaolu probleemid on veel üks põhjus viivitamatult 
ja täielikult peatada hobuseliha import Uruguayst ja Argentisnast?
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1 Animal Welfare Foundation / Tierschutzbund Zürich, https://www.youtube.com/watch?v=bFJlGALxgws.


